
Nedeľa sv. Trojice, 26.5.2024

Aorta – zdroj života

1.Jána 5, 7-12: Lebo traja sú, ktorí vydávajú svedectvo na nebi: Otec, 
Slovo a Duch Svätý, a títo traja jedno sú: 8 Duch, voda a krv, a tí traja 
jedno sú. 9 Ak prijímame ľudské svedectvo, Božie svedectvo je väčšie, lebo
Božie svedectvo je to, že svedčil o svojom Synovi. 10 Kto verí v Syna 
Božieho, má svedectvo v sebe; kto neverí Bohu, urobil Ho klamárom, 
pretože neuveril svedectvu, ktoré vydal Boh o svojom Synovi. 11 A toto je 
svedectvo, že Boh nám dal večný život, a tento život je v Jeho Synovi. 12 
Kto má Syna, má život; kto nemá Syna Božieho, nemá život.

Božia Trojica! Za roky mojej služby som tak nejako prišla na to, že slovo „Trojica“ je
naozaj pre mnohých kresťanov počas celého ich kresťanského života viac menej tajomstvom,
ktoré pri sebaväčšej snahe nevedia rozlúsknuť. Mnohí, pri vyslovení slova Trojica, počujú
matematický  príklad  typu:  Máme  tri  prirodzené  čísla.  Vypočítaj  pravdepodobnosť  ich
vzájomného prieniku. Alebo typu poučky: Trojica čísel (A,B,C) je totožná s trojicou čísiel
(B,A,C). 

Poznáme subjekty,  osoby, Trojice,  ale poznáme aj ich vzťah a to, ako ovplyvňujú náš
život? 

Na  opísanie  Božej  Trojice  sa  používajú  rôzne  obrazy  -  od  obrazu  vody  v troch
skupenstvách,  po  obraz  vzťahov v rodine.  Asi  sa  pousmejete,  ale  oslovil  ma  jeden  obraz
z lekárskeho prostredia. 

Už ste počuli o čiernej mambe? Áno, je to najväčší jedovatý had v Afrike, najrýchlejší
a najjedovatejší  had  na  svete.  Jedno  uhryznutie  tejto  mamby stačí  na  usmrtenie  človeka.
Dokonca sa hovorí, že na usmrtenie človeka stačí 1-2 ml jedu tohto hada, v skutočnosti pri
uhryzení mamba vstrekne do človeka oveľa viac mililitrov svojho jedu. Ale súčasne je to
veľmi plachý had, ktorý nechce útočiť, ale skôr sa pred človekom skrýva. 

Nechcem hovoriť o tejto mambe. Pojem „Čierna mamba“ sa používa aj v prenesenom
význame. Kardiochirgovia označujú týmto pojmom najväčšiu cievu v ľudskom tele. Aortu,
osrdcovnicu. Vystupuje priamo z ľavej srdcovej komory a postupne sa rozvetvuje do celého
tela.  Je  najdôležitejšou  zásobarňou  životodárnych  živín  a krvi  pre  ľudský  organizmus.
A predsa  –  najväčším  strašiakom  pre  chirurgov  je  stretnutie  sa  práve  s touto  cievou.
Akékoľvek jej poškodenie je životohrozujúce. 

Skúsme sa ale na našu osobnú, vlastnú, súkromnú „mambu“ pozrieť z iného úhlu

pohľadu. Nepozerajme sa na ňu ako na niečo, čo nás ohrozuje, ale ako na niečo, čo v nás
žije, je zdrojom života, potrebných živín, ako na životodárnu rieku, vďaka ktorej
fungujeme. Bez aorty, ktorá vyviera zo srdca a cez ktorú prúdi okysličená krv do celého
tela, neprežijeme. Je v nás, mnohí o nej vôbec nejakým spôsobom nerozmýšľame. Možno,
poznáme len tú informáciu, že v ľudskom tele je nejaká aorta. Ale v skutočnosti je to rieka
plná života. Rieka, vďaka ktorej sa do nášho tela dostávajú tie správne živiny a kyslík a jej
počiatok je v zdroji života, v našom srdci.

Keď som sa na tým obrazom zamyslela, uvedomila som si , že podobne je to aj s naším
duchovným životom.  Veľmi  jednoducho  povedané  –  neprežijeme  bez  Božej  Trojice.



Nejde  tu  o našu  časnosť.  Ide  o našu  večnosť.  A práve  vedomie  toho,  ako  funguje  Božia
Trojica  je  zárukou  našej  večnosti  a večného  života,  ktorý  sa  začína  už  tu  na  zemi.
V okamihu, kedy si uvedomíme, že je Božia Trojica je našou duchovnou aortou,
začíname žiť. 

Srdcom všetkého je  Boh – Otec.  On pri  našom stvorení  do našej  duše  vryl  svoj
odtlačok. A táto priehlbina, to je moja potreba Boha. Naša potreba žiť. Naša túžba po radosti,
šťastí, naplnení. Túžba po životodárnom prameni. Tá túžba v nás bije a tepe a my ju počujeme
a uvedomujeme si ju skôr, ako si pripustíme, čo to je. 

Samotná cieva – aorta – ktorá je našou nádejou a povzbudením k životu, a je
vlastne  tým  najdôležitejším v našom tele,  je  Boží  Syn,  Pán  Ježiš  Kristus.  On je
zdrojom nášho života. Je istotou, že náš život má zmysel. A že ak Ho máme v sebe, budeme
žiť. Je to jednoduché: ap. Pavel to krásne opísal slovami: „Nežijem už ja, ale žije vo mne
Kristus.“ (G 2,20). A ja osobne nemôžem k tomu povedať nič iné, len „Amen“. Boží Syn,
Pán Ježiš Kristus, je zárukou nášho života. On vyslovil „Je dokonané“ a mne i tebe daruje
seba, ak Ho prijmeme vo viere.

Je to naozaj ako nové narodenie sa. Tak, ako sa v dieťatku od počatia do jeho príchodu na
svet vyvíjajú všetky potrebné orgány, srdce, aorta a ďalšie orgány, aby mohlo žiť, tak aj v nás,
ako duchovných bytostiach, sa vierou v Pána Ježiša Krista začína tvoriť a rodiť niečo nové.
Tvorí  sa  v  nás  naše  nové srdce  a z Neho vychádza  už  nie  to,  čo  nás  ničí,  ale  v Pánovi
Ježišovi  a spolu s Ním prichádza do nášho života životodárna cieva,  cez  ktorú
v nás prúdi nový život.  To, čo je zárukou správneho fungovania srdce a aorty a tým aj
života v nás, je ich vzájomné prepojenie. Podobne aj Pán Ježiš je neustále napojený na svojho
Otca. Tak tomu bolo aj tu na zemi, kde to niekoľkokrát povedal: „Ja a Otec jedno sme!“ (J
8,30),  „Ja musím byť  vo veciach svojho Otca!“ (L 2,49),  naopak,  potom Otec,  Pán Boh,
hovorí: „Toto je môj milovaný Syn, v Ňom sa mi zaľúbilo!“ (Mt 3,17), na inom mieste „toho
poslúchajte“ (Mk 9,7). 

A tento zdroj nášho života, ktorý je neustále pripojený na srdce všetkého,
nebeského Otca, nám prináša rieku, plnú živín pre náš život. A tou riekou je Duch
Svätý a Jeho sila v nás.  On je zdrojom tých najlepších vecí,  ako lásky,  radosti,  pokoja,
zhovievavosti, nežnosti, dobrotivosti, vernosti, krotkosti, či zdržanlivosti (G 5, 22-23). Vďaka
Nemu máme dosť síl prijať rôzne dary a obdarovania a ísť do služby lásky voči iným ľuďom. 

Srdce, aorta, krv – Otec, Syn a Duch. Tí traja, ktorí svedčia na nebi i na zemi. Ap. Ján
hovorí, že kto verí v Syna, má svedectvo v sebe. V kom je prítomný Pán Ježiš ako pevná
prítomnosť  živého  a svätého  Boha,  v tom je  svedectvo  života  a viery.  A to  je  pôsobenie,
konanie a fungovanie Božej Trojice v nás. 

Čierna mamba – ak je zdravá a správne funguje, napojená na zdroj života, naše srdce, cez
ktorú prúdia dobré živiny pre náš život, potom žijeme aj my. A to tak, ako v telesnom, tak
i duchovnom živote. Pretože, kto má Syna, má život. Amen.


